

Ranolazine

【ORAN】Rancad[®] Extended Release 500mg/Tab *ATC Code : C01EB18*

中文名：諾瑞心寧持續性藥效錠 500 毫克 «東生華»

適應症：治療穩定心絞痛。

藥理分類：Antianginal Agent; Cardiovascular Agent, Miscellaneous.

用法用量：**Administration:** taken with or without meals. Swallow tablet whole; do not crush, break, or chew.

Indications and dosage regimen:

Chronic angina:

Initial: 500 mg BID; may increase to 1,000 mg BID.

Maximum dose: 1000 mg BID

Dosage adjustment based on resting heart rate:

Significant drug interactions exist, requiring dose/frequency adjustment or avoidance.

不良反應：暈眩、頭痛、便秘及噁心。

注意事項：

1. Ranolazine 主要經由肝臟代謝(CYP3A, CYP2D6)。與某些藥物一起服用時，可能出現交互作用。
2. 服藥期間避免與服用葡萄柚汁或含葡萄柚的製品(可能增加 Ranolazine 的血中濃度)。
3. Ranolazine 不建議用於肝硬化病人。
4. 中重度腎功能不全病人，需要持續定期監控腎功能。若發現腎衰竭，則需要停止服用 Ranolazine。

交互作用：

1. **CYP 3A4 inducers** (Carbamazepine, Phenobarbital, Phenytoin, Rifampin, Rifabutin, Rifapentine, St. John's wort): may ↓ level of Ranolazine; **Avoid combination.**
2. **CYP 3A4 strong inhibitors** (ketoconazole、itraconazole、clarithromycin、nefazodone、nelfinavir、ritonavir、indinavir 及 saquinavir): may ↑ level of Ranolazine; **Avoid combination.**
3. **CYP 3A4 moderate inhibitors** (diltiazem、verapamil、erythromycin、fluconazole 及葡萄柚汁或含葡萄柚的製品): may ↑ level of Ranolazine; **Limit the ranolazine dose to a maximum of 500 mg twice daily.**

懷孕期：

1. 沒有任何孕婦使用 Ranolazine 治療後發生與藥物相關的風險數據。
2. Adverse events have been observed in animal reproduction studies.

授乳期：

1. 目前沒有 Ranolazine 分泌於人類乳汁、影響母乳餵養的嬰兒、或影響乳汁分泌的數據。
2. It is not known if ranolazine is excreted into breast milk. According to the manufacturer, the decision to breastfeed during therapy should take into account the risk of exposure to the infant and the benefits of treatment to the mother.